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Zápis ze zasedání  Rady  ÚOCHB AV ČR, v.v.i.

Datum: 3. prosince 2009

Přítomni: Tomáš Kraus, Irena Valterová, Miloš Buděšínský, Lubomír Rulíšek, Jitka Moravcová,  Jana 
Hodačová.

Omluveni: Jan Konvalinka, Antonín Holý, Hana Sychrová,

Hosté:  Iva Pichová, Jiří Špička, Michal Hocek, Michael Mareš, Josef Cvačka.

            

Program:

1) Kontrola zápisu minulé schůze a schválení programu 
2) Informace vedení o přesném harmonogramu přesunů pracovníků z nové budovy 
3) Bezpečnost práce na ÚOCHB 
4) Projednání podkladů pro definici základního vybavení laboratoří vypracovaných metodickou radou 
5) Různé

Zápis:

Ad 1) Aklamací byl jednomyslně schválen program zasedání a zápis ze zasedání RI dne 5.11. 2009 

Ad 2) Ing. Špička informoval Radu o průběhu příprav rekonstrukce budovy C. Schvalovací procesy 
i příprava projektové dokumentace zatím probíhají podle harmonogramu prezentovaném na minulých 
zasedáních Rady tak, že termín zahájení prací na budově C do konce února 2010 (za předpokladu 
vypsání tendru na centrální adrese do Vánoc t.r.) se zatím jeví jako reálný. Dr. Pichová informovala 
stručně o současném stavu dokumentace potřebné k zahájení stavebních prací v Papírenské. Po 
široké diskusi Rada konstatovala, že původní odhad časového harmonogramu pro rekonstrukci 
prostorů v Papírenské (a v důsledku toho i části knihovny a prostorů po vývojových dílnách ve 3. p. 
staré budovy) byl příliš optimistický.  Na základě těchto informací Rada:

a) znovu doporučuje vedení ÚOCHB oddělit záležitost výstavby v Papírenské a rekonstrukci 
ve 3p. staré budovy od nutnosti vyklizení budovy C a umístění pracovníků z této budovy do 
náhradních laboratorních prostor navržených Radou na zasedání 18.6. 2009,   

b) žádá, aby nejpozději do pátku 11.12. vedení ústavu vypracovalo přesný harmonogram 
stěhovaní a seznámilo s ním dotčené pracovníky a RI tak, aby termín zahájení rekonstrukce 
budovy C nebyl ohrožen.  

(Usnesení 2a a 2b přijata jednomyslně aklamací).

Ad 3) Rada se seznámila s materiály o BOZP a PO, které vypracoval dr. Kraus a dr. Schroeder 
a doporučuje vedení:   

a) aby prověřilo soulad postupů při periodických školeních BOZP a PO se současnou zákonnou 
normou, zejména zda všichni pověření vedoucí skupin splňují kvalifikační předpoklady 
vyžadované zákonem a zda mají podmínky pro školení ve všech bodech osnovy požadované 
příkazem ředitele, 

b) zavedení školení zaměstnanců o BOZP a PO (lze rozšířit i na školení řidičů) formou 
e-learningu používaného úspěšně např. v ÚMG. Tento systém umožňuje provést zákonem 
požadovaná školení zaměstnance okamžitě po nástupu do zaměstnání na vysoké odborné 
úrovni,
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c) aby ve spolupráci s bezpečnostním technikem a Metodickou radou identifikovalo hlavní 
bezpečnostní rizika v jednotlivých oborech na ÚOCHB a vypracovalo stručnou a aktuální 
metodickou příručku pravidel bezpečné práce; tato příručka by měla mít obecnou část a část 
specializovanou pro jednotlivé obory a měla by být v české a anglické verzi k dispozici 
v každé laboratoři. Rada navrhuje jako vhodný základ příručku používanou na TU Berlin 
upravenou dr. D. Schroederem pro potřeby ÚOCHB,  

d) zavedení (obnovení) praktického nácviku zacházení s hasicími přístroji a nácviku evakuace 
budov (1x ročně),

e) ve zkušební provozu otestovalo možnost rozvážení chemikálií a technických plynů do 
laboratoří skladníky, kteří k tomu budou vybaveni vhodnými technickými prostředky; tento 
způsob by pomohl eliminovat jak čekání pracovníků ve skladu, tak rizika spojená 
s transportem nebezpečných látek po chodbách ústavu jednotlivými pracovníky nevhodným 
(mnohdy nebezpečným) způsobem.

(Usnesení 3a-e přijata jednomyslně aklamací).

Ad 4) Projednání definice „základního vybavení“ laboratoří pro jednotlivé ústavní metodiky se 
přesouvá na příští zasedání RI.

Ad 5)  Různé:

a) RI se zabývala možností přímého nákupu ze zahraničí (bez účasti zprostředkujících firem), 
který je praktikován v řadě ústavů AV i vysokých škol. Současný postup, tj. nákup věcí pomocí 
zprostředkovatelských firem,  je pro pracovníky ústavu ekonomicky často značně nevýhodný. 
RI doporučuje vedení prověřit možnost přímých nákupů z hlediska legislativy i na ÚOCHB. 

b) RI navrhuje revokovat diskusi o možnosti využití FKSP k poskytování stravenek i těm 
pracovníkům ÚOCHB, kteří se nechtějí stravovat v menzách ČVUT.

c) RI vzala na vědomí, že v souvislosti se změnou zákona o důchodovém pojištění a některých 
dalších zákonů se s účinností od 1.1.2010 upravují některé formulace v Dodatku č. 4 
Kolektivní smlouvy, v aktualizaci Směrnice Vnitřní mzdový předpis, v aktualizaci směrnice 
Stravování zaměstnanců a v aktualizaci směrnice Sociální fond.

(Usnesení 5a-c přijata jednomyslně)

Příští zasedání Rady ÚOCHB se koná ve čtvrtek 7. ledna v 8:30 hod.

Zapsal: B. Koutek,

Schválil: T. Kraus, místopředseda Rady ÚOCHB


